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KERESZTÉNYDEMOKRATA NÉPPÁRT

ORSZÁGGY ŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli Kérdé s

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . § alapján felvilágosítás kérése céljából "Milyen módon támogatná a
Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium a biogazdálkodást?" címmel írásbeli kérdést
kívánok feltenni Szabó Imre környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter úr !

A biogazdálkodás, más néven organikus-, vagy ökogazdálkodás természetes biológia i
folyamatokra épül, és hosszú távú fenntarthatóságot biztosít . A biogazdálkodás csökkenti a
gazdaság függőségét a külső erőforrásoktól, kevesebb energiaigényét igyekszik megújul ó
energiaforrásokkal kielégíteni . Nem szennyezi a talajt és a vizeket egészségre káro s
vegyületekkel, a növényvédelemben törekszik a természetes egyensúly megőrzésére ,
természetszerű módszerekkel . Törekszik a biológiai sokféleség fenntartására.

A biogazdálkodás, magasabb élőmunka-igénye következtében, növeli a foglalkoztatást é s
egészséges termékeket állít elő . A biogazdálkodás ösztönzése össztársadalmi érdek, ennek
megfelelően kell az ösztönzési rendszerét is kialakítani . A biogazdálkodás maga, és az arra
való átállás ugyan költséges, az Európai Unió biopiaca rendkívül sok lehet őséget kínál a
termékek értékesítésére, mivel Nyugat-Európában kiterjedt, fizet őképes kereslet van a
biotermékek iránt . Jelenleg a hazai termelés jelent ős része exportra kerül, főként alapanyag
formájában.

A biogazdálkodás, mint ágazat megerősödéséhez erősíteni kell a terményfeldolgozást, amel y
magasabb hozzáadott értéke révén növeli a jövedelmet . Fejleszteni kell az értékesítés
logisztikai rendszerét és a marketinget . Fontos a fogyasztók tájékoztatása és a szolgáltatáso k
fejlesztése (például törzsvásárlói kör kialakítása, amelyet akciókkal lehetne ösztönözni a
biotermékek vásárlására). Nagyobb hangsúlyt kell helyezni az oktatásra, képzésre, kutatásra .

Fent leírtak isméretében kérdezem, hogy a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium a
biogazdálkodást milyen módon kívánja támogatni ?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2009 . augusztus 19 .
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